
Protokół 
XXIX Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 4 maja 2017r. 
 

Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący obrad Pan Henryk Lesiński, który 
stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Regina Batycka 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Jan Rajchelt 
Maciej Szafrański 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak - Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Mieczysław Tomkowiak 
Paweł Doba 
Lucyna Jaroszewska 
Jacek Walkowiak 
a także: 
Bogdan Kemnitz - Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak  - Skarbnik Gminy  
Sergiusz Foltynowicz – Radca prawny 
Aleksandra Nowicka – Główna księgowa Zespołów  Szkół 
Marzena Socha – Dyrektor ZS w Kleszczewie 
Grzegorz Stachowiak – Dyrektor ZS w Tulcach 
Mirosława Radzimska – Kierownik OPS 
 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że radni z wyprzedzeniem otrzymali porządek 
obrad i nie ma propozycji wprowadzenia do niego zmian.  
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3.  Przyjęcie protokołów z obrad z XXVII i XXVIII Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXVII i XXVIII Sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków i opłat stanowiących dochody 

Gminy Kleszczewo za pomocą innego instrumentu płatniczego, na którym przechowywany 
jest pieniądz elektroniczny. 



6.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi 
oraz opiekunami dziennymi w zakresie warunków i jakości świadczonej opieki nad dziećmi 
do lat 3. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Kleszczewo. 

8. Podjecie uchwały w sprawie likwidacji samorządowego zakładu budżetowego pod nazwą 
Zakład Komunalny w Kleszczewie w celu jego przekształcenia w spółkę z ograniczoną 
odpowiedzialnością. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo 

na lata 2017-2029. 
11.  Przedstawienie informacji - Finanse Zespołów Szkół w Kleszczewie i w Tulcach. 
12.  Przedstawienie informacji - Ocena zasobów pomocy społecznej. 
13. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
14. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
15. Zapytania i wolne wnioski. 
16. Zakończenie. 

 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący obrad poinformował, że do protokołów żaden z radnych nie zgłosił uwag.              
W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad przyjęciem protokołu z 
XXVII Sesji:  
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 

Następnie członkowie Rady przeszli do głosowania nad przyjęciem protokołu z XXVIII 
Sesji:  
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXVII i XXVIII Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
  
Ad. 5 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXIX/205/2017 w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków i opłat 
stanowiących dochody Gminy Kleszczewo  za pomocą innego instrumentu płatniczego, na którym 
przechowywany jest pieniądz elektroniczny przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 



Uchwała Nr XXIX/205/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXIX/206/2017 w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, 
klubami dziecięcymi oraz opiekunami dziennymi w zakresie warunków i jakości świadczonej 
opieki nad  dziećmi do  lat 3 przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIX/206/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXIX/207/2017 w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kleszczewo przedstawiła Pani 
Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIX/207/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXIX/208/2017 w sprawie  likwidacji samorządowego zakładu 
budżetowego pod nazwą Zakład Komunalny w Kleszczewie w celu jego przekształcenia w spółkę z 
ograniczoną odpowiedzialnością przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIX/208/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXIX/209/2017 w sprawie zmiany uchwały budżetowej  na 2017r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że radni otrzymali nowy projekt 
uchwały uzupełniony o numer Zarządzenia Wójta Gminy Kleszczewo z dnia 25 kwietnia br. tj. 
27/2017, którym do budżetu wprowadzone zostały dotacje. Ponadto, w dziale 700 Gospodarka 
mieszkaniowa przesunięto wydatki, oraz przeniesiono 92zł z działu 852 Pomoc społeczna do działu 
855 Rodzina. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  



Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIX/209/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXIX/210/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kleszczewo na lata 2017- 2029 przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                                  
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXIX/210/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 

Informacje dotyczące finansów Zespołów Szkół w Kleszczewie i w Tulcach przedstawiła 
Pani Aleksandra Nowicka. Główna księgowa szkół poinformowała, że liczba uczniów i oddziałów  
na dzień 30.09.2016r. w Zespołach Szkół przedstawia się następująco: 

Zespół Szkół 
Kleszczewo 

Liczba 
dzieci i 
uczniów 

Liczba 
oddziałów 

Średnia liczba 
uczniów w 1 

oddziale 

Średnia 
liczba 

nauczycieli 

Średnia liczba 
pracowników 

obsługi 
Przedszkola 149 6 21,33  

44,35 

 

12,00 
Szkoła podstawowa 253 12 21,08 
Gimnazjum 120 7 17,14 
Razem 522 25 24,83 

Powierzchnia Zespołu Szkół w Kleszczewie 3.192m2,  a  kubatura  18.757m3  

 
Zespół Szkół Tulce Liczba 

dzieci i 
uczniów 

Liczba 
oddziałów 

Średnia liczba 
uczniów w 1 

oddziale 

Średnia 
liczba 

nauczycieli 

Średnia liczba 
pracowników 

obsługi 
Przedszkola 112 5 22,40  

59,58 

 

11,25 
Szkoła podstawowa 388 19 20,42 
Gimnazjum 168 7 24,00 
Razem 668 31 20,60 

Powierzchnia Zespołu Szkół w Tulcach,  2.047,10 m2,  a  kubatura  9.600,00 m3  

 

Wykonanie planów finansowych Zespołów Szkół  przedstawia się następująco: 
Zespół Szkół Kleszczewo: plan 3.999.014,60 zł, wykonanie 3.848.868,52 zł, tj. 96,25% planu. 
Zespół Szkół Tulce:  plan 4.604.586,14 zł, wykonanie 4.474.273,91 zł tj. 97,17% planu. 
 
Następnie Pani Nowicka omówiła wydatkowanie środków: 
Kleszczewo Tulce  Opis 
3.124.382,73 3.653.419,62 Wynagrodzenia z pochodnymi 

183.119,95 237.158,34 Nagrody i wydatki nie zaliczone do wynagrodzeń 
744,76 327,87 Nagrody konkursowe 

103.747,44 80.469,82 Zakup materiałów,  w tym między innymi: 
42.864,13  Wyposażenie: telewizor do monitoringu, regały, ławki, 



 

31.472,48 

kosiarka spalinowa, szafki ubraniowe, szafy, rolety 

Wyposażenie: notebooki, tablice korkowe, i zielone, łóżeczka 
przedszkolne, szafki ubraniowe, zestaw nagłaśniający, 
kserokopiarka, żaluzje 

21.976,14 11.710,83 Środki czystości 
8.835,83 9.434,30 Materiały biurowe, druki, tonery 
4.600,38 7.157,32 Publikacje 

38.243,98 62.192,51 Pomoce dydaktyczne 
116.510,98 89.802,53 Energia – energia elektryczna, gaz i woda 

 

7.355,19 

 

 

23.999,30 

Usługi remontowe  

 remont w sekretariacie, prace wodno -kanalizacyjne 
kominów,  

wymiana drzwi między halą a szkołą, wymiana instalacji 
elektrycznej w sali komputerowej, wymiana wykładziny PCV, 
malowanie dwóch sal. 

3.093,00 5.204,50 Zakup usług zdrowotnych 
76.081,64 60.926,70 Zakup usług pozostałych w tym między innymi: 
25.522,56  

5.850,18 

Naprawy instalacji elektrycznej, dachu, przebudowa wejścia 

Naprawa ksero, malowanie ławek, pracowni 
fizykochemicznej, osadzenie drzwi wejściowych, naprawa 
zmywarki 

19.538,27 16.039,79 Przeglądy i  serwisy budynku i wyposażenia 
6.811,43 6.602,04 Odbiór ścieków 
4.560,00 4.560,00 Odpady komunalne 
1.033,20 947,10 Ochrona Juwentus 
3.287,22 8.460,19 Opłaty za programy i licencje  (w Zespole Szkół w Tulcach 

dodatkowo zakupiono program dot. dziennika szkolnego) 
2.985,48 11.822,34 Usługi telekomunikacyjne (Zespół Szkół w Kleszczewie 

korzysta ze wspólnego Internetu z Urzędem Gminy nie 
ponosząc opłat, a Zespół Szkół w Tulcach opłaca Internet 
indywidualnie)  

2.627,84 3.198,97 Podróże służbowe 
5.846,00 4.862,00 Ubezpieczenie OC i majątku szkoły 

161.215,00 202.170,00 Odpis na Fundusz Świadczeń Socjalnych 
7.218,50 6.619,00 Szkolenie pracowników 

 

15.686,03 

 

 

32.100,41 

Wydatki inwestycyjne  

Stół laboratoryjny, tablica interaktywna, zmywarka do naczyń 

Klasopracownia informacyjna 
3.848.868,52 4.474.273,91 Razem 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 
 Informacje na temat oceny zasobów pomocy społecznej przedstawiła w formie prezentacji 
multimedialnej Kierownik OPS Mirosława Radzimska. Prezentacja stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 



Ad. 13 porządku posiedzenia 
 Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Pan Jarosław Bytniewski poinformował, że 
Komisja Oświaty i Kultury odbyła posiedzenie podczas którego zapoznała się ze sprawozdaniem z 
Akcji Zima, oraz zajęła się sprawami bieżącymi gminy.  
 Radny Lammel poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska podczas 
kwietniowego posiedzenia spotkała się z przedstawicielem ARiMR, oraz zajęła się sprawami 
bieżącymi gminy. 
 Radna Batycka poinformowała, że  przedmiotem posiedzenia Komisji Finansowo – 
Gospodarczej były  finanse Zespołów Szkół w Kleszczewie i Tulcach oraz  sprawy bieżące 
wynikające z działalności  gminy. 
 
Ad. 14 porządku posiedzenia 
31.03 – spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Wielkopolskiego poświęcone 
podpisaniu umowy na dofinansowanie przebudowy sali w Śródce w ramach Programu PROW -  
Leader. Kwota dofinansowania wynosi 257.000zł, a koszt całkowity inwestycji to 405.000zł 
(działanie w ramach Traktu Piastów), 
 

Pan Wójt poinformował, że w wyniku przeprowadzonych naborów wyłoniono kandydatów 
na stanowisko ds. gospodarki komunalnej, ds. księgowo – administracyjnych w Referacie Oświaty 
(zwiększenie zatrudnienia), oraz na stanowisko Skarbnika Gminy, 

 
12.04 – spotkanie z Prezesem Aquanetu w ramach konsultacji w sprawie współpracy. Pan Wójt 
poinformował, że wynegocjowana zmiana sposobu realizacji inwestycji, polegająca na zamianie 
części rurociągów grawitacyjnych na tłoczne, obniża koszty przedsięwzięcia, a możliwość tłoczenia  
ścieków w dwie strony pozwoli w przyszłości, w przypadku powstania takiej potrzeby, na  
wykorzystanie tego odcinka do przesyłu ścieków do instalacji gminnej. Gmina gotowa jest także 
przyjąć na siebie rolę inwestora zastępczego, co ma na celu skrócenie czasu jej realizacji i być może 
obniżenie kosztów inwestycji. 
13.04 – spotkanie z wicestarostą Łubińskim, Zarządem Dróg Powiatowych i Kierownictwem 
Starostwa w temacie inwestycji drogowych, głównie  poświęcone dalszym rozmowom związanym 
z budową drogi  Kleszczewo – Swarzędz, a także budową ścieżki rowerowej Gowarzewo – Tulce – 
Poznań. Zgodnie z ustaleniami inwestycją ma zająć się Powiat Poznański. Powstanie w tym celu 
program funkcjonalno – użytkowy, ponieważ realizacja przewidziana jest w systemie „zaprojektuj i 
wybuduj”, 
19.04 – wizyta w UG Komisji Promocji i Rozwoju Rady Powiatu Poznańskiego,  
20.04 – posiedzenie Rady Metropolii Poznań dotyczące zmian w strategii ZIT, 
21.04 – w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Wielkopolskiego podsumowano Projekt 
Master Plan dla Kolei Metropolitalnej (projekt dofinansowany w wysokości ok. 300.000zł z 
budżetu UE), 
22.04 – sprzątanie lasu tuleckiego, 
24.04 – spotkanie z wiceprezydentem miasta Poznania, który proponuje wprowadzenie odpłatności 
za dzieci z terenu gminy, które uczęszczają do szkół w Poznaniu. Pan Wójt poinformował, że trwają 
konsultacje w grupie podpoznańskich gmin i być może uzgodnione zostanie wspólne stanowisko w 
tej sprawie, 
25.04 – posiedzenie Zarządu Traktu Piastów, gdzie poruszone zostały kwestie naboru wniosków, w 
tym także naborów dotyczących samorządów. Pan Wójt poinformował, że w najbliższym czasie 
planowany jest nabór wniosków w konkursie ze środków własnych Stowarzyszenia pod nazwą 
„Aktywne sołectwa”, 
26.04 – podpisanie umowy w Urzędzie Marszałkowskim związanej z działalnością „Traktu 
Piastów”, który otrzymał dotację na współpracę z Finlandią (23.254zł). 
 
W kwestii inwestycji Pan Wójt wymienił: 



- wymiana dachu na budynku Zespołu Szkół w Kleszczewie, 
- zakończenie inwestycji oświetleniowej na Osiedlu Owocowym w Kleszczewie oraz 
przygotowywanie projektu, który jest kontynuacją kompleksowego rozwiązania problemu 
oświetlenia w gminie. 
 
Pan Wójt nadmienił, że uzyskano dotację z Urzędu marszałkowskiego na budowę ul. Świerkowej w 
Tulcach (88.125zł).  
 
Pan Wójt poinformował, że nie będzie prawdopodobnie możliwości zakupu wozów strażackich z 
dofinansowaniem ze środków unijnych w wysokości 85%. W związku z tym Ochotniczym Strażom 
Pożarnym zaproponowano z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
pożyczkę z możliwością umorzenia w 40%. Pan Wójt uważa, że aczkolwiek warunki są znacznie 
mniej korzystne, to jednak z oferty powinniśmy starać się skorzystać. 
 
Ad. 15 porządku posiedzenia 
Pan Jacek Walkowiak sołtys Szewc poprosił o uwzględnienie w planach inwestycyjnych nowej 
nawierzchni drogi dojazdowej do Szewc. 
Pan Wójt podkreślił, że Szewce nie są traktowane gorzej niż inne gminne miejscowości, a 
zdecydowanie na terenie gminy są drogi w znacznie gorszym stanie niż ta w Szewcach. Równiarki 
na bieżąco pracują na drogach o znaczeniu komunikacyjnym. 
 
Radny Szafrański zapytał na kiedy planowana jest realizacja ul. Świerkowej. 
Pan Wójt poinformował, że projekt jest w trakcie realizacji - trwa opracowywanie dokumentacji. 
 
Radny Rajchelt zapytał czy Powiat Poznański przewiduje jakieś prace na drodze Kleszczewo – 
Poklatki. 
Pan Wójt wyjaśnił, że temat ten nie ma w tej chwili szans na realizację i negocjowane są inne drogi. 
 
Pani Halina Michalak – Szczepaniak sołtys Gowarzewa zapytała czy ul. Siekierecka przewidziana 
jest  do realizacji w drugim półroczu br.? 
Pan Wójt poinformował, że w dokumentach Rady Powiatu Poznańskiego nie uwzględniono jeszcze 
ul. Siekiereckiej, w związku z czym nadal nie ma pewności co do realizacji tego tematu. 
 
Radny Bytniewski poprosił o naprawę nawierzchni drogi w Gowarzewie - w punkcie łączącym 
drogi wjazdowe do miejscowości. 
 
Pani Mirosława Rutkowska sołtys Tulec wnioskuje o naprawę ul. Pocztowej w stronę Szewc. 
 
Ad. 16 porządku posiedzenia 
 W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący obrad podziękował wszystkim                  
za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 17:50. 
 
Protokołowała: 
Magdalena Rakszawska 
            za zgodność z przebiegiem obrad 

        Przewodniczący Rady Gminy 
 

                    Henryk Lesiński 


